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Obecní  úřad  a  sbor   pro  občanské  záležitosti   přeje  všem našim občanům, kteří v 
měsíci březnu slavili třeba svá prvá či případně již několikátá a co víc, 
třeba již v desetiletích vzpomínaná a slavená výročí svého narození mnoho 
štěstí, zdraví a perfektní pohody. Všem oslavencům ještě jednou srdečně 
blahopřejeme.

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  OBECNÍCH  ORGÁNŮ  za měsíc únor a březen 2022 (vp)
 příprava podkladů pro schválení inventury majetku, příprava zasedání OZ , příprava dalších 

podkladů pro zpracování závěrečné zprávy, přehledy - celkové hospodaření obce, příprava 
podkladů pro akce roku 2022, zpracování úkolů ze zastupitelstva obce a výborů OZ, jednání 
DSO, FVS,a.s., koordinace zimní údržby, vyúčtování dotací od krajského úřadu, jednání  na 
FCC – množství odevzdaného odpadu – změny (vážení skutečně odevzdaného množství), 
jednání DSO o projektu společného zařízení – firmy, na svoz a likvidaci domovního odpadu, 
součinnost při realizaci akcí f. ČEZ,a.s., příprava žádostí na poskytnutí dotace u projektů na 
přesun sochy sv. J. Nepomuckého, rekonstrukce části sítě místních komunikací, opravovala se 
v rozsáhlejší podobě technika obce – Multicar M25, plánují se opravy místních komunikací a 
opravy dvou propustků na páteřní komunikaci v Horních Pertolticích.

INFO
Epidemiologická situace
Dne 19.1.2022 systém eviduje 5 pozitivně testovaných občanů naší obce. Dne 14.2.2022, po nárůstu
během konce ledna, se evidují 4 občané. Dne 6. března.2022 – 2 občané. Dne 14.3.2022, pak 3 oso-
by. Dne 30.3.2022…. 0 osob.

Odpady v číslech
Celková produkce komunálních odpadů za rok 2020, v naší obci - 102,52 tun , papír – 5,13 tun, sklo
– 9,08, plast - 3,52 tun, kov -15,60 tun, nápojový karton  - 0,18 tun, textil – 1,16 tun, stavební a 
demoliční odpad – 14,64 tun
Na jednoho obyvatele připadá  u tříditelného odpadu odevzdaného do systému svozové firmy (sklo, 
papír a plast), množství v kg:
2016 – 197 kg  2017 – 91 kg, 2018 – 532 kg, 2019 – 206 kg a 2020 – 87 kg. Za rok 2021 nejsou 
ještě údaje známy. 

Dne 16.2.2022 proběhl u obce Pertoltice audit hospodaření za rok 2021. Kontrolu prováděla pra-
covnice odboru vnější kontroly Krajského úřadu v Liberci. Výsledek přezkumu je výborný – bez 
závad. Stejně jako v minulém roce i předchozím období hospodaření obce. Propad příjmů ze sdí-
lených daní prostřednictvím státního rozpočtu nakonec nebyl tak rozsáhlý, takže se podařilo i v roce
2021 hospodařit s přebytkem. Tyto finanční prostředky budou připojeny k finančním prostředkům 
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shromážděným v předchozích letech. Budou sloužit k pokrytí oprav majetku a vlastních podílů 
k dotačním žádostem při plánovaných akcích a projektech.
Obecní úřad měl delší dobu připraven záměr uskutečnit změny v podobě webových stránek obce. 
K té nakonec dochází po situaci, kdy zemřel náš dlouholetý spolupracovník – p. Oldřich Němec. 
V této době nový poskytovatel služby buduje strukturu nových stránek a migrují se data, dokumen-
ty na nové stránky obce. Při případných potížích u spuštění nových webových stránek vás žádáme o
trpělivost a pochopení. Věříme, že se všechny potřebné práce velmi brzy podaří uskutečnit v brzké 
době. A že v co nejkratší době dosáhneme bezchybného chodu tohoto informačního kanálu pro ob-
čany. 

Po nahlášení poruch světelných bodů v síti veřejného osvětlení byl zjištěn větší počet dožívajících 
lamp, u kterých by oprava nebyla smysluplná. Budou zaměněny za nové. Bohužel u těchto prací se 
potýkáme s dlouhými dodacími lhůtami. Některé práce na síti veřejného osvětlení máme objednané 
již od října 2021. Častý vítr, který je již takřka stálým hostem v našem kraji, dodavatele vždy vy-
žene na práce pro firmu ČEZ Distribuce a.s., čímž je termín plnění naší zakázky posouván. Dalším 
problémem je nedostupnost dílů a výrobků, potřebných k opravám. Ale na konci měsíce března, po-
čátkem měsíce dubna, bychom již u části sítě, začali postupně lampy vyměňovat. V místech výmě-
ny budou již osazeny lampy s LED technologií. V Horních Pertolticích dojde následně k rekon-
strukci rozvaděče veřejného osvětlení, ve kterém se nachází dožitá technologie ze 70let. Padající 
větve a stromy z okolních pozemků  a poruchovost rozvaděče jsou příčinou mnoha opakovaných 
poruch na trase vedení VO – naposledy trvalo vše uvést do bojeschopného stavu téměř 14 dní.

Chyba v označení naší obce dopravní značkou, označující konec obce - ve směru na Frýdlant, byla 
poprvé urgována dne 8.12.2021. Poté následně u objednatele (ŘSD ČR), ještě třikrát. Naposledy 
v polovině února 2022. Bohužel náprava nebyla v našich silách. Ale dodavatel, který výměnu zna-
čení pro ŘSD ČR prováděl, již svoji chybu napravil. A to ke konci měsíce března. 

TURÓW - shrnutí posledního vývoje

Zhruba na pět hodin se protáhlo, dne 18.1.2022, jednání mezi českou ministryní životního prostředí 
Annou Hubáčkovou a její polskou kolegyní Annou Moskvovou. Česká strana výsledek příliš 
nekomentovala, podle polské ministryně Česko v případě dohody okamžitě stáhne žalobu, kterou na
Polsko podalo k Soudnímu dvoru EU. Podrobnosti k několikahodinové diskusi o dokumentu, který 
má stanovit kompenzace škod, které provoz dolu způsobí na českém území, česká ministryně 
nesdělila. Jednání však byla označila za korektní. 
Soudní dvůr EU loni v květnu nařídil Polsku předběžným opatřením zastavit těžbu v dole Turów. To
však Poláci odmítají a zpochybňují i dopady na české území. Loni v září tak Varšavě Soudní dvůr
EU uložil pokutu ve výši půl milionu eur denně. Obce v českém příhraničí už několik let bojují
proti  rozšíření  dolu  Turów,  obyvatelé  se  obávají  ztráty  zdrojů  pitné  vody,  zvýšeného  hluku  i
prašnosti. Důl zásobuje uhlím elektrárnu, která se nachází v jeho blízkosti a která je na polském trhu
důležitým producentem elektrické energie.
Polsko-česká  jednání  se  zastavila  na  konci  září,  když  se  obě  strany nedohodly na  možnostech
výpovědi smlouvy, jedno setkání se pak konalo v listopadu, kdy byl v čele MŽP Richard Brabec
(ANO). Ministryně p. A. Hubáčková před výše uvedeným jednání dne 18.1.20222, řekla, že se bude
jednat o původní smlouvě, kde se například mluvilo o odškodnění do 50 milionů eur pro českou
stranu.  Polská  média  však  uvedla,  že  Varšava  chce  jednat  o  výrazně  nižších  kompenzacích  a
uvažuje o tom, že se kvůli sporu o Turów obrátí na arbitrážní soud ve Stockholmu.

Další vývoj
Premiéři Petr Fiala (ODS) a Mateusz Morawiecki podepsali ve čtvrtek dne 3.2.2022 dohodu o těžbě
v hnědouhelném dole Turów u českých hranic. Tu nejprve ve středu schválily vlády obou zemí.



- Česko s Polskem se domluvily na náhradě 45 milionů eur, tedy přes miliardu korun, za 

škody způsobené těžbou v dole a na pětileté délce soudního dohledu. Varšava náhradu 

převedla hned po podpisu dohody. Až Česko obdrží domluvené finanční prostředky, stáhne 

žalobu u Soudního dvora EU kvůli Turówu. Podle Fialy by to mělo být v řádu hodin.

- Ekologická organizace Greenpeace označila postup českého kabinetu za skandální. Podle ní 

schválil dohodu tajně a není jasné, jakou verzi nakonec zvolil.

Liberecký kraj je podle hejtmana Martina Půty (Starostové pro Liberecký kraj) s dohodou spokojen.

Peníze podle něj použije Liberecký kraj na konkrétní projekty v nejbližším okolí dolu Turów na 

českém území – na výstavbu náhradních vodovodů a sítí.  Budou ale určeny také na sledování stavu

budov, které jsou především nejblíže dolu v obci Uhelná, Oldřichov na Hranicích.

Poslední údaje geologů vypovídají o
tom, že nakonec vlivy těžby, na
území obcí a měst v našem regionu
nebude tak rozsáhlé, jak se všichni
obávali. Případný negativní vliv
těžby, by se měl podle nově
upravené predikce, týkat pouze obcí
Dětřichov, Heřmanice, Kunratice a
Višňová. 

TRANSFUZNÍ ODDĚLENÍ Krajské nemocnice Liberec v roce 2021 provedlo: 
 9700 odběrů plné krve 
 4400 odběrů plazmy
 435 dárců darovalo poprvé
 pacientům hospitalizovaným v KNL bylo v roce 2021 podáno celkem 6582 jednotek erytrocytů, 
téměř 770 jednotek krevní plazmy a přes 400 transfuzních přípravků s krevními destičkami
 transfuzní oddělení KNL nezásobuje transfuzními přípravky pouze nemocnice v rámci KNL 
(Liberec, Turnov, Frýdlant), ale i další nemocnice v regionu (Česká Lípa, Jablonec nad Nisou, 



Tanvald, Jilemnice) a třeba i Prahu. Transfuzní přípravky z krve dárců jsou pacientům k dispozici 7 
dnů v týdnu a 24 hodin denně věkové rozmezí pacientů je od právě narozených miminek až po 
kategorii 90+.

Dne 2.března 2022,  za Liberecký kraj podepsal hejtman Libereckého kraje se zástupci Komerční 
banky úvěrovou smlouvu, na základě které bude částkou 1,3 miliardy korun spolufinancovat kraj 
stavbu Centra urgentní medicíny v Liberci. Zbývající náklady ve výši 900 milionů Kč uhradí jak z 
vlastního rozpočtu, tak i z příplatku akcionářů Krajská nemocnice Liberec, mezi které patří města 
Liberec.cz, Město Turnov a Frýdlant. Moderní nemocniční zařízení, které zajistí obyvatelům našeho
kraje kvalitní péči odpovídající současným medicínským standardům, by mělo být dokončeno v 
roce 2025.

Zpráva o činnosti SDH Pertoltice za rok 2021

Loňský rok, který dnes hodnotíme, nebyl úplně lehký. Znovu byly utlumeny spolkové aktivity. 

Nemohli jsme se scházet tak, jak jsme chtěli. Přesto se nám povedlo odvést kus práce. Nejméně 

omezení zasáhlo činnost jednotky, neboť požáry se musí hasit i v době koronaviru a tak má zpráva v

této oblasti bude nejobsáhlejší. K zásahům jsme vyjížděli celkem třináctkrát. Z kraje roku se dlouho

nic nedělo. Poprvé nás povolalo operační středisko až v dubnu a to k požáru kotelny v domě v 

Purkyňově ulici ve Frýdlantě. Už to vypadalo, že rok 2021 bude na zásahy nejchudší, ale v druhé 

polovině roku jsme to rychle dohnali. V červenci jsme dvakrát vyjížděli k spadlému stromu v 

Pertolticích. Třináctého srpna jsme byli povoláni k požáru bytu v paneláku ve Višňové. Naštěstí na 

požár stačil jeden hasičák a nás odvolali v půli cesty zpět. Na konci srpna to byl znovu strom přes 

cestu a 12. září jsme zasahovali u velkého požáru domu ve Frýdlantě pod nádražím. Měli jsme na 

starosti doplňování cisteren vodou. V říjnu byla frekvence zásahů dva do týdne. Nejprve spadla 

obecní lípa na cestu v Horních Pertolticích, potom hořely balíky sena v Poustce. Na konci října nás 

povolali k požáru do bývalé Tiby ve Frýdlantě a posledního jsme hasili skládku v Habarticích. 

Odsud jsme přijeli k nepoznání špinaví a řádně smradlaví. Jedenáctého listopadu nás operační 

středisko povolalo k požáru pečovatelského domu ve Frýdlantě. Čekali jsme velký průšvih, naštěstí 

šlo jen o zakouřenou strojovnu a nás zase odvolali zpět, ještě než jsme dorazili na místo. V prosinci 

jsme byli povoláni k požáru srubu v Poustce a poslední výjezd byl trochu smolný. Cestou k požáru 

chalupy v Polních Domkách jsme zapadli a pomoci nám musela jednotka ze Vsi. Bylo totiž 

třináctého, tak se nebylo čemu divit. Na požár naštěstí opět stačil jen hasičák.  

Nejvýznamnější událostí v loňském roce, bylo pořízení nového dopravního automobilu z dotací a 

rozpočtu obce. Převzali jsme ho 23. února. Je to Ford Tranzit a už teď nám dobře slouží. Je určený 

především pro přepravu osob, takže abychom byly zásahu schopní, je k němu nutné ještě pořídit 

přívěsný vozík na stroj a materiál. Byl objednán již v dubnu, ale kvůli koronavirové situaci se jeho 

výroba zdržela a očekáváme, že ho dodají na jaře 2022. Jakmile přijde, rozloučíme se s Avií, která 

nám sloužila dlouhých 37 let. 

Také v loňském roce jsme se věnovali odborné přípravě jednotky. Dva členové absolvovali kurz 

S40 pro strojníky částečně přes počítač a částečně v Bílých Poličanech. Nyní tedy máme 5 strojníků

s platným osvědčením. V listopadu proběhla pravidelná příprava jednotky na hasičské zbrojnici v 

Pertolticích. Šestého listopadu jsme se zúčastnili velkého mezinárodního taktického cvičení na 

požár zámku Frýdlant. Naše jednotka byla zařazena na čtvrtý bojový úsek, který zajišťoval 



dálkovou dopravu vody od řeky u pivovaru až na hradní nádvoří. A protože naše mašina Tohatsu je 

lehčí, než klasické PS dvanáctky, byli jsme až na konci řetězce. I přes tu váhovou výhodu jsme se 

pěkně zapotili. Museli jsme stroj i hadice k němu, táhnout z parkoviště u zámku až na zámecké 

nádvoří.

Z dotace z Libereckého kraje nám obecní úřad pořídil dvě nové zásahové uniformy. Postupně tak 

začínáme obnovovat první uniformy z roku 2006. Jak Avie, tak i Liazka prošly technickou 

kontrolou tentokrát bez problémů. Zajistili jsme revize tlakových lahví k dýchací technice. 

Několikrát jsme museli opravovat požární stříkačky a mnohdy stálo hodně úsilí, abychom dali 

dohromady jednu na soutěž. A letos nás to na jaře čeká zase.   Na přelomu června a července jeli 

dva členové jednotky spolu s jednotkou z Dětřichova na pět dní odklízet následky po ničivém 

tornádu na Moravě. V listopadu proběhla porada velitelů a v prosinci se pro členy jednotky zajistilo 

hromadné očkování třetí dávkou proti Covidu.  

Nyní k samotné spolkové činnosti. Jaro se neslo ve znamení lockdownu. Také valná hromada byla 

zrušena. Mohli jsme se začít scházet až v květnu. Družstvo mužů a žen nacvičovalo na okresní kolo 

dospělých. To se uskutečnilo 26. června na stadionu v Liberci a bylo zároveň i krajským kolem. 

Ženy začínaly disciplínou 100 metrů překážek. Z jedenácti závodnic jich bylo pět našich. Nejlepší z

Pertoltic byla Markéta Valášková, která doběhla šestá. Dále jsme obsadili sedmé, osmé, deváté a 

desáté místo. Největší potlesk však sklidila Míša Cermanová za svoji bojovnost. Hadice se jí 

zasekla pod kladinou a nešla vytrhnout. Když už se jí to po pár peprných slovech podařilo, zjistila u 

rozdělovače, že ji chybí jeden konec na zapojení. Přesto pokus dokončila. Muži si zatím odbývali 

dva útoky s jednotnou mašinou FOX. Při prvním se jim povedlo nastříkat sekundu po tom, co jim 

prasklo céčko. Druhý byl neplatný, protože koš zůstal v kádi. V útoku byli v okrese druzí a v kraji 

šestí. Stovky za nás běhali čtyři muži a umístili se v kraji na šestnáctém, dvacátém prvním, 

dvacátém pátém a dvacátém šestém místě. Opět největší potlesk sklidil náš závodník… Tomáš 

Prchal totiž, přestože dvakrát spadl z lávky a byl celý spálený, pokus dokončil. Musel si napravit 

reputaci z dorostu, kdy udělal na stovkách dvě „enka“. Naše ženy se lepšily útok od útoku. Škoda, 

že se běhaly jen dva pokusy. S časem 31:16 byly v okrese třetí a v kraji páté. 

Dne 14. srpna jsme zajišťovali občerstvení při promítání na fotbalovém hřišti. Akci jsme spojili s 

opožděnou valnou hromadou. Takže po podvečerní schůzi nás čekala grilovačka a pak ještě kino.

Největší společenskou akcí loňského roku bylo loučení s létem, které tradičně pořádáme spolu s 

obecním úřadem poslední sobotu v srpnu. Opět bylo plné her a skákacích hradů, až nám nestačily 

kabely a jističe na ně. Pořád jsme vzhlíželi k obloze a zažehnávali déšť. Naštěstí se slejvák strhl až 

večer, když byl hlavní program ukončený. Lidé se rozprchli domů usušit a vrátili se na tancovačku 

od osmi a skončilo se dlouho po půlnoci.

Okrsková soutěž se vloni konala 11. září v Předáncích. Ženám se útok nepovedl. Voda šla dopředu k

proudům neuvěřitelně pomalu. Až po skončení nám rozhodčí řekl, že jsme měli přivřený výtlačný 

kohout na mašině. Přesto jsme obsadili druhé místo. Muži útok dokončili v krásném čase 29:13 a 

postupují na okres. Při útoku z agregátu ženám přestala jít mašina za plynem těsně před tím, než 

srazily plechovky. O dvě sekundy jim uniklo první místo. Za Višňovou, která letos vyhrála, 

soutěžila Denisa Severýnová, tak na získání putovního poháru máme přece jen nějaký podíl. Muži 



si na agregát pro jistotu půjčili mašinu od Višňové, ale asi to nebyla dobrá volba. Nesála a než aby ji

poškodili, raději útok nedokončili. Obsadili 5. místo.

O týden později jely naše ženy na soutěž O pohár starostky OSH do Frýdlantu. Jak nám to při 

okresním kole s mašinou FOX krásně šlo, tak tentokrát nás hodně pozlobila. Startovali jsme během 

útoku a mašina ne a ne chytnout. Na druhý pokus nám stroj půjčil Frýdlant a s časem 31:70 jsme 

získali medaile za třetí místo.

Na podzim opět zahrozila pandemie a byly rušeny další akce. Neuskutečnil se plánovaný fotbal s 

posezením, ani Mikulášská nadílka. Poslední akcí, které jsme se zúčastnili, byla přehlídka praporů 

před radnicí v Liberci. Naše praporečnice převzaly stuhu k praporu a měli jsme svého zástupce i 

mezi oceněnými hasiči.

Činnost mladých hasičů v roce 2021

V loňském roce jsme sezónu začínali hodně pozdě. První hasičák mohl být až 7. května. Alespoň 

jsme doma namalovali obrázky do Požární ochrany očima dětí a dva z nich poslali do okresního 

kola. První a jedinou soutěží jara bylo obvodové kolo ve Frýdlantě. Děti měly na přípravu jen tři 

hasičáky. Den před soutěží jsme poprvé cvičili útoky a mašina vypověděla službu. Stůj, co stůj jsme

se chtěli zúčastnit. Družstva měla opět najíždět postupně, aby se děti nepotkávaly. Před námi 

startoval Frýdlant, tak byla jediná šance, že nám stroj zapůjčí on. Naštěstí si v rámci obvodu vždy 

vycházíme vstříc a díky Frýdlantu jsme mohli soutěž absolvovat. Výsledky jsme se dověděli 

e-mailem až později odpoledne. Mladší žáci skončili na třetím místě a starší žáci s nejlepším 

útokem vyhráli a postoupili do okresního kola (to určitě díky té frýdlantské mašině).

Okresní kolo se konalo 29. května na stadionu v Liberci. Dopoledne běhaly děti a odpoledne 

dorostenci a na útoky se jezdilo do Karlinek. Chtělo to trochu logistického umu. Navíc dvě děvčata 

od nás běhala ještě za družstvo dorostenek z Frýdlantu a prezence dorostenců začínala na stadionu, 

když jsme balili po útocích dětí v Karlinkách. Všechno se nám povedlo skloubit a výsledky byly 

takovéto: družstvo starších žáků obsadilo 5. Místo, dorostenci jednotlivci Tomáš Prchal a Tomáš 

Höffler byli šestí, Denisa Severýnová pátá a Růžena Valášková čtvrtá. Obě děvčata postoupila do 

krajského kola. Kraj dorostu se konal 12. června v Poniklé. Soutěžilo se jen v disciplínách sto metrů

překážek a test z požární ochrany. Obě dorostenky obsadily deváté místo.

Situace kolem covidových opatření byla nejistá. Dlouho se čekalo, co se bude moci. Tak jsme se 

rozhodli, že spaní na hasičárně uděláme netradičně jednodenní. Sešli jsme se ráno v sobotu 21. 

srpna. Hráli jsme hry. Vyrazili na stopovanou. Odpoledne nás čekal výlet na Pohanské kameny do 

Višňové. Tady jsme se fotili na balíkách sena a stavěli malé domečky z mechu a klacíků. Z našich 

dětí asi budou architekti. Domečky byly opravdu nádherné. Z Višňové jsme šli domů pěšky a večer 

jsme stihli ještě nácvik útoku. Zmožení, teda spíš jen mi vedoucí, jsme si pak u táboráku opekli 

buřty a rozešli se domů.

Třetího a čtvrtého září dvě vedoucí absolvovaly školení vedoucích v Českém Dubu. Devátého září 

nás čekala okrsková soutěž. Mladší žáci šli na řadu jako poslední. Povedlo se jim shodit plechovky 



v krásném čase 24:07 sekund, ale proudařka přešlápla čáru a nad námi se vznášel ortel 

diskvalifikace. Naštěstí jsme nebyli první a ani poslední a tak se rozhodčí usnesli, že se to bude 

penalizovat 5 sekundami. I s nimi jsme zvítězili a obhájili putovní pohár. Starší žáci udělali stejnou 

chybu, ale tentokrát byly útoky vyrovnanější a nás to odsunulo na třetí místo. 

Branné závody letos běhali nejprve dorostenci. Už 2. října se sešli v Heřmanicích a účast byla 

opravdu velká. Jen v kategorii střední dorostenky, kde startovala i naše děvčata, bylo 20 závodnic. 

Sabina Soukupová se nám trochu zapomněla na azimutech, tak počkala na Denisu Severýnovou a 

do cíle doběhli spolu. Sabina skončila šestnáctá a Denisa čtrnáctá. Eliška Čepelíková doběhla 

devátá. O čtrnáct dní později jsme vítali nové občánky do života v obci. Bylo jich devět a obřad se 

musel konat nadvakrát. Děti si k této příležitosti připravily pásmo básniček. Pertoltický Předbraňák 

jsme se vzhledem ke covidu neodvážili pořádat, takže si mladí hasiči měli vyzkoušet své dovednosti

přímo na branném závodě v Krásném Lese dne 23. října. Dva dny před tím se však ve Frýdlantské 

škole objevilo pár pozitivních a celé třídy šly do karantény. U nás to postihlo mladší žáky. Chybělo 

nám sedm dětí a na braňák mohly jet jen tři. Hlídku jsme nedali dohromady a tak se poprvé braňáku

zúčastnili jen starší žáci. Ostatní sbory na tom byly podobně. Z 28 přihlášených družstev jich 

startovalo jen třináct. Opět se najíždělo postupně, aby se děti nepotkávaly. Naše družstvo mělo 

nejlepší běžecký čas, ale nasbíralo trestné body za azimut a na požární ochraně a skočilo na 5. 

místě. 

Další hasičské kroužky jsme věnovali přípravě na soutěž O předvá-nočního kapra ve Frýdlantě. 

Soutěž nám však těsně před konáním zrušili. Když malé děti nemohly běhat braňák, uspořádali jsme

si ho 12. listopadu na hasičárně. Dorostenky dělaly rozhodčí na stanovištích. Vedoucí nám napekla 

perníkové medaile a rozdávaly se i ceny a diplomy.

Na velikonoční a vánoční svátky jsme vyzdobili okna hasičské zbrojnice.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří nám vedoucím s dětmi pomáhají. Především pak 

řidičům, kteří nás vozí na soutěže a klukům, co nám servisují stříkačku a technické prostředky.

 Olga Čepelíková DiS  starostka sboru

Výročí legendy našich silnic, polí i lesů.

Kdo by ji neznal, ať už ze své praxe nebo ji jen zahlédl.  Spousta z nás mužů, ji má ještě v paměti z 
vojenské služby. Vojenský třítunový speciál automobilky Praga, známější pod zkratkou V3S, slaví 
70 let od vyrobení prvního prototypu. A třebaže bylo auto v mnohém zastaralé, jeho robustní, pevná
a jednoduchá konstrukce mu přinesla status oné legendy. Vyráběla se skoro čtyři desítky let.
Vozový park československé armády byl po druhé světové válce nemoderní a nesjednocený. Mnoho
aut bylo nepojízdných a zastaralých, místo o účelová vojenská vozidla pak musel být doplňován jen
nemnoho upravenými obyčejnými, silničními nákladními auty. Pak přišel do výroby tento klenot. 
Ještě i v dnešní době můžeme najít exempláře tohoto neskutečně výkonného stroje, které plně slouží
v různých provozech, v lese, na poli i u hasičských sborů.



HEJNICKÉ SLAVNOSTI 2022
AKCE PŘESUNUTA Z LÉTA 2020 NA ROK 2022 KVŮLI OMEZUJÍCÍM NAŘÍZENÍM V 
SOUVISLOSTI S PANDEMIÍ KORONAVIRU.
Vstupné pouze na sobotní kulturní program, v neděli je vstup zdarma.
VYSTOUPÍ UDG, Fešáci, TH!S s Vojtou Kotkem, Malalata, Barock a Adam Malík, Anička 
Slováčková, Nevereš - Cocoman, Dr.Kary, MessenJah a další.
Během dvou letních dnů, kdy se každoročně vracela do Hejnic tradiční pouť, nabízíme občanům a 
návštěvníkům města široké pole zábavného programu a kulturních zážitků.
Opět se můžete těšit na řemeslný jarmark v prostoru parčíku před kostelem, který zde nabídne 
nádhernou oázu pohody a klidu s krásnými důkazy toho, že v Čechách stále máme šikovné lidské 
ruce, které vám dokáží nabídnout i něco jiného než levné napodobeniny kvalitních produktů.
Od lunaparku na parkovišti vedle základní školy se až k bazilice potáhne přes celou ulici stánkový 
prodej všeho druhu tak, jak to na správné pouti má být. Součástí slavností bude i instalovaná 
výstava fotosoutěže na téma "Černobílé Hejnice".
Na centrálním místě před bazilikou vznikne veliké kulturní centrum, které mimo velikého pódia 
nabídne pro pohodlí návštěvníků velkokapacitní stany, sezení se stoly a hlavně spoustu druhů 
občerstvení. Hangárové stany poskytnou přístřeší před případným horoucím sluncem a nebo 
dotěrnými kapkami deště pro velkou spoustu návštěvníků, proto není důvod bát se rozmarů počasí a
nedorazit do Hejnic. 
Na pódiu se v průběhu obou víkendových dnů vystřídá celá plejáda známých i méně známých 
umělců, kteří přijedou pobavit návštěvníky Hejnických slavností. Součástí programu je také 
promítání filmů v přilehlém kině.
Informace o vstupenkách - na webu www.mestohejnice.cz nebo u paní Zoreníkové na MěÚ 
Hejnice, tel 483 034 010, vstupenky@mestohejnice.cz

PŘIJĎTE PROŽÍT LETNÍ VÍKEND DO NÁDHERNÉHO PODHŮŘÍ JIZERSKÝCH HOR!!

mailto:vstupenky@mestohejnice.cz


UPOZORNĚNÍ - vypnutí 
zabezpečovacího zařízení na 
železničních přejezdech ve Višňové
od 5.4.2022 od 7 hodin – do 13.4.2022 do 
18 hodin
P2850 - železniční přejezd – z Minkovic do 
Višňové (Rovinka) 
P2851 – železniční přejezd z Višňové do 
Předlánců (u Hofmanů)
od 13.4.2022 od 3 hodin – do 21.4.2022 do
18 hodin
P2852 – železniční přejezd Višňová (u 
školy)
P2853 –
železniční
přejezd
Předlánce (u
Seifertů)

MASOPUST 2022

Dne 5.3.2022, se po letech půstu uskutečnil masopustní rej v naší obci. Započali jsme srazem u 
hasičské zbrojnice. V jednu hodinu po poledni se masky začaly scházet. Účast byla větší, než na 
posledním masopustním setkání. Dění bylo tradičně zahájeno žádostí rychtáře, směrem k starostovi 
obce. Ten pak po nátlaku přesily, umožnil pohyb průvodu masek po obci předáním symbolického 
klíče od obce. Starosta pak krátce poděkoval za organizaci první vlaštovky ve společenském dění 
v obci tohoto roku. Za doprovodu harmoniky (J.Kořínek), se průvod masek vydal do obce. První 
zastávkou byly bytové domy v sousedství hasičské zbrojnice. Zde v č.p.228, se jako vždy obyvatelé
postarali o občerstvení průvodu. A bylo pět výborné i bohaté. Ostatně též dlouholetá tradice. Dále se
průvod masek vydal na cestu do Dolních Pertoltic. Následně do Horních Pertoltic. Zastávky byly u 
objektů, kde vždy účastníci byli vítáni. Děkujeme ještě jednou za pohoštění a vstřícnost k 
probíhajícímu dění. Po návratu průvodu následovalo posezení v hasičské zbrojnici, kde se všechny 
dobroty dojedly a dopily. Za všeobecného veselí, se v dobré náladě, rozpoložení, uskutečnilo milé 
sousedské setkání.





FRÝDLANTSKÉ KINO PŘIPRAVILO DALŠÍ NOVINKU – KINO NASLEPO
Nepravidelný cyklus nazvaný Kino naslepo připravilo pro své diváky nově Městské kino Frýdlant. 
Poprvé ho mohou vyzkoušet na apríla, tedy 1. dubna 2022. Diváci si mohou vybrat ze dvou promítacích
časů představení, za které zaplatí 50 korun. Na jaký konkrétní film ale půjdou, nebudou do poslední 
chvíle vědět. To se dozvědí až při začátku promítání. Prozradíme jen, že od 17.00 hodin se bude 
promítat rodinný film vhodný i pro děti, od 20.00 hodin pak film pro dospělé.  

Elektronický přístup k informacím z registru vozidel
Portál občana není úplnou novinkou. Dokážeme z něj vyčíst nejen informace o 
bodovém stavu svého řidičského konta, ale i například informace o vozidlech, která 
máme na sebe registrována.

Není nutností mít zřízenou datovou schránku či eObčanku. V dnešní elektronické době má většina 
občanů elektronické bankovnictví a tím potvrzenou bankovní identitu. Ta postačí pro vstup 
na https://obcan.portal.gov.cz/prihlaseni a ke snadnému přístupu k aktuálním informacím.

Lze tak například jednoduše zjistit, zda je prodané vozidlo již přepsané na nového vlastníka nebo 
zda existují vůči Registru vozidel nějaké resty, například v podobě vozidla v depozitu.(zdroj: MěÚ 
Frýdlant)

https://obcan.portal.gov.cz/prihlaseni
https://www.mesto-frydlant.cz/cs/obcan/archiv/archiv-2022/frydlantske-kino-pripravilo-dalsi-novinku-kino-naslepo.html
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